

目次

专 论

- 241 钢铁工艺优化对耐火材料发展的影响.....彭达岩 郭伏安

试验研究

- 247 聚乙烯醇对铝硅溶胶理化性能的影响.....张永治 李红霞 孙加林等
- 251 气氛对氧化铬材料烧结的影响.....尹洪基 徐延庆 吕世坪等
- 256 梭式氯化窑用 Si_3N_4 -SiC匣钵砖用后分析.....李 勇 王佳平 朱晓燕等
- 260 棕刚玉和矾土对 Al_2O_3 - SiO_2 系无水泥浇注料结构和性能的影响.....李志刚 张振燕 陆治超等
- 264 不同气氛中高铬材料的抗煤熔渣性研究.....孙红刚 闫双志 王 刚等
- 268 硅铁含量对反应烧结Fe-Si $_3$ N $_4$ -SiC复合材料性能的影响.....翟亚伟 李 勇 刘 磊
- 272 BN-O'-SiAlON复合材料抗热震性能研究.....甄 强 高 林 倪 亮等
- 276 制备工艺对六钛酸钾晶须隔热材料性能的影响.....陈康康 王 刚 王来稳
- 280 加入 α - Al_2O_3 和 Cr_2O_3 对镁质材料性能的影响.....张国栋 张小芳 游杰刚等
- 283 不同显微结构烧结镁钙砂的水化动力学分析.....尹国祥 潘 波 高心魁等

开发应用

- 288 中间包永久衬用 MgO - SiO_2 - H_2O 结合矾土基浇注料的研制.....罗志勇 刘开琪 刘永锋等
- 292 高强抗侵蚀精炼钢包渣线镁碳砖的研制与应用.....金广湘 梁新亮 魏耀武
- 295 硅灰石对 ZrO_2 - CaO - SiO_2 体系抗钢水侵蚀性的影响.....杨 红 孙加林 尹国祥
- 298 尖晶石加入量对刚玉-尖晶石浇注料性能的影响.....李洪波 张建超 刘 雷等
- 302 硅溶胶对刚玉浇注料性能的影响.....熊继全 代 洁 方昌荣等

讨论·交流

- 305 关于用后镁碳砖多次再生利用的探讨.....田守信
- 307 金融危机下中国铝矾土出口的现状与对策思考.....樊荣华
- 310 莱钢RH真空精炼炉用钢包内衬长寿化实践.....武光君
- 313 宝钢120 t VOD钢包耐火材料的选择和使用.....刘义成
- 315 中间包用镁橄榄石质涂抹料的研制与使用.....马青花 闫 芳 曾广娅等
- 317 碳素铬渣用于耐火材料的探讨.....刘 帅 侯庆东 刘森起
- 319 高强铝镁质钢包浇注料的研制与应用.....王尖锐 赵圣功 李建平等
- 320 1 750 m 3 高炉用铁沟快干浇注料整体承包实践.....帅 奇

综合信息

Main Contents

- 241** Effect of iron & steel technical process progress on refractories development *Peng Dayan, Guo Fuan*
- 247** Influences of polyvinyl alcohol additions on properties of Al_2O_3 - SiO_2 sols
Zhang Yongzhi, Li Hongxia, Sun Jialin, et al
- 251** Effect of atmosphere on sintering behavior of chromium oxide materials
Yin Hongji, Xu Yanqing, Lü Shiping, et al
- 256** Analysis on used Si_3N_4 -SiC sagger bricks for nitridation shuttle kiln *Li Yong, Wang Jiaping, Zhu Xiaoyan, et al*
- 260** Effects of brown fused alumina and bauxite on properties and microstructure of zero-cement Al_2O_3 - SiO_2 castables
Li Zhigang, Zhang Zhenyan, Lu Zhichao, et al
- 264** Coal gasifier slag resistance of high chrome refractories in different atmospheres
Sun Honggang, Yan Shuangzhi, Wang Gang, et al
- 268** Effects of ferrosilicon contents on properties of Fe- Si_3N_4 -SiC composites *Zhai Yawei, Li Yong, Liu Lei*
- 272** Thermal shock resistance of BN-O'-SiAlON composites *Zhen Qiang, Gao Lin, Ni Liang, et al*
- 276** Effects of preparing process on properties of potassium hexatitanate whiskers insulating materials
Chen Kangkang, Wang Gang, Wang Laiwen
- 280** Effects of α - Al_2O_3 and Cr_2O_3 additions on properties of magnesia based refractories
Zhang Guodong, Zhang Xiaofang, You Jiegang, et al
- 283** Hydration dynamics analysis of sintered doloma with different microstructure
Yin Guoxiang, Pan Bo, Gao Xinkui, et al
- 288** Preparation of MgO - SiO_2 - H_2O bonded bauxite-based castables for permanent lining of tundish
Luo Zhiyong, Liu Kaiqi, Liu Yongfeng, et al
- 292** Development and application of refining ladle slag line MgO -C bricks with high strength and good slag resistance
Jin Guangxiang, Liang Xinliang, Wei Yaowu
- 295** Effect of wollastonite on corrosion resistance to molten steel of ZrO_2 -CaO- SiO_2 system
Yang Hong, Sun Jialin, Yin Guoxiang
- 298** Effects of spinel additions on properties of corundum-spinel castables
Li Hongbo, Zhang Jianchao, Liu Lei, et al
- 302** Effect of silica-sol on performance of corundum castables *Xiong Jiquan, Dai Jie, Fang Changrong, et al*

Sponsor : Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd. (LIRR)

Editor and Publisher : The Editorial Board of NAIHUO CAILIAO

Editor-in-chief : Ms. CHAI Junlan

Add : 43 Xiyuan Road, Luoyang, Henan 471039, China

Tel : +86-379-64205958

Fax : +86-379-64205968

E-mail : CJL@NHCL.COM.CN

Web Site : <http://www.nhcl.com.cn>

Subscription rate : USD 150(overseas, including air mail postage)

万方数据

Sponsored by Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd. (LIRR), established in 1966, Naihuo Cailiao (Refractories) is the only technical journal in Chinese in China's refractories industry that reports current situations of the R & D, production and application of refractories in China together with the development status and trend of refractories science and technology abroad. Naihuo Cailiao is published bimonthly and distributed both at home and abroad with the annual distribution circulation of 30 thousand copies.

Naihuo Cailiao also affords space for advertisement which is beneficial to the manufacturers and users home and abroad to establish connection between them, to promote production and sales and especially help foreign companies share China's market.